

Anu-Eerika Viljanen

Ambassador
Extraordinary and
Plenipotentiary

Embassy of Finland
Riyadh, Kingdom of Saudi Arabia



Mrs. Anu-Eerika Viljanen is the Ambassador Extraordinary and Plenipotentiary of Finland to the Kingdom of Saudi Arabia, and the non-resident Ambassador of Finland to the Republic of Yemen, and the Sultanate of Oman since August 2022.

Before her current position she served as a Minister plenipotentiary and Deputy Head of Mission at the Embassy of Finland in Paris, France (2019–2022), and at the Permanent Representation of Finland to the Council of Europe during the Presidency of Finland to the Ministers' Committee in Strasbourg, France (2018–2019), and as the Head of Administration and Personnel at the Permanent Representation of Finland to the EU in Brussels, Belgium (2012-2015). Mrs. Anu-Eerika has worked for the Finnish Foreign Ministry for nearly 23 years and served also in various leading positions at the Ministry for Foreign Affairs of Finland. She has a strong background on multilateral affairs, security policy and equality issues.

Mrs. Anu-Eerika was born in Lahti, Finland in 1974. She graduated from the University of Helsinki in 2001 with a Master's in Law (LLM), and has completed courses in the studies on Business Administration and leadership at the University of Vaasa in 2005.

In 2022, she was appointed as Ambassador Extraordinary and Plenipotentiary of Finland to the Kingdom of Saudi Arabia, and the non-resident Ambassador of Finland to the Republic of Yemen, and the Sultanate of Oman.

Mrs. Anu-Eerika is married and has two adult children, and her hobbies include exercise and performing different kinds of sports.



أنو-إيريك فيليانين

سفيرة مفوضة و فوق العادة



سفارة فنلندا
الرياض، المملكة العربية السعودية

سفيرة مفوضة و فوق العادة لجمهورية فنلندا لدى المملكة العربية السعودية، و سفيرة مفوضة و فوق العادة (غير مقيمة) لدى الجمهورية اليمنية، و سلطنة عُمان منذ أغسطس من ٢٠٢٢م.

قبل منصبها الحالي، شغلت منصب وزير مفوض و نائب رئيس البعثة في سفارة فنلندا في باريس، فرنسا (٢٠١٩م - ٢٠٢٢م)، و في الممثلة الدائمة لفنلندا لدى مجلس أوروبا أثناء رئاسة فنلندا للجنة الوزراء في ستراسبورغ، فرنسا (٢٠١٨م - ٢٠١٩م)، كما شغلت منصب رئيس الإدارة و الموظفين في الممثلة الدائمة لفنلندا لدى الإتحاد الأوروبي في بروكسل، بلجيكا (٢٠١٢م - ٢٠١٥م). و قد عملت السيدة أنو-إيريك في وزارة الخارجية الفنلندية لما يقارب ٢٣ عامًا و شغلت العديد من المناصب القيادية في وزارة الخارجية الفنلندية، و لديها خلفية قوية في الشؤون المتعددة الأطراف و السياسة الأمنية و قضايا المساواة.

ولدت السيدة أنو-إيريك في مدينة لاهتي بفنلندا عام ١٩٧٤م، و تخرجت من جامعة هلسنكي في عام ٢٠٠١م بدرجة الماجستير في القانون (LLM) و أكملت دراسة دورات إدارة الأعمال و القيادة في جامعة فاسا في عام ٢٠٠٥م.

في عام ٢٠٢٢م، تم تعيينها كسفيرة فوق العادة و مفوضة لجمهورية فنلندا لدى المملكة العربية السعودية، و سفيرة غير مقيمة لفنلندا لدى الجمهورية اليمنية، و سلطنة عمان.

إن السيدة أنو إيريك متزوجة و لديها طفلان بالغان. و تتضمن هواياتها ممارسة مختلف أنواع الرياضة و التمارين.

